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Wij stellen u voor kennis te nemen van:

De beantwoording van de Artikel 45 vragen van D66 met het onderwerp ‘Grote stad, grote 
evenementen’.
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Toelichting op het voorstel

Inleiding
De raadsfractie van D66 heeft op 4 juni 2020 aan het college Artikel 45 vragen gesteld naar aanleiding 
van de besluitvorming over de start van de gebiedsontwikkeling IJsselhallen en omgeving en de 
aangekondigde sluiting van de IJsselhallen.

Beantwoording Artikel 45 vragen
 Wij beantwoorden de vragen van D66 als volgt: 

1. Hoe ziet u de positionering van Zwolle als het gaat om grote evenementen?
Antwoord: 
Voor de positionering van Zwolle voor grote evenementen (beurzen, muziek, congressen) is een indoor 
eventvoorziening belangrijk. Een dergelijke eventvoorziening met een gevarieerd aanbod  voor brede 
doelgroepen (business-to-business en business-to-consumer) heeft meerwaarde voor de stad: imago 
van Zwolle als attractieve stad (óók voor jongeren), economische positie (koopkrachtbinding), streven 
naar vierde economische regio en structurele bestedingen en werkgelegenheid. 
De onderzoeken van LAgroup (2017, 2018) en de verkennende gesprekken met marktpartijen geven 
inzicht in de economische betekenis voor de profilering van Zwolle (uitstraling en algemene/landelijke 
bekendheid), bezoekersaantallen, bestedingen in de binnenstad en horeca en de directe en indirecte 
werkgelegenheid. 

2. Bent u van mening dat een concrete voorziening(en) voor indoor evenementen noodzakelijk is 
om invulling te geven aan die visie? En zo ja, hoe gaat u ervoor zorgen dat grote evenementen 
zoals die nu in de IJsselhallen georganiseerd worden niet uit Zwolle verdwijnen? 

Antwoord:
Het college hecht grote waarde aan het voortbestaan van de evenementenfunctie in de stad. Dit was in 
2017 al de conclusie op basis van een trend- en marktanalyse van LAgroup. Als vervolg op dit 
standpunt heeft het college LAgroup gevraagd een aantal scenario’s voor Zwolle uit te werken en 
daarop aansluitend in een markttoets te inventariseren hoe de belangstelling is bij marktpartijen. Dit 
alles heeft zijn beslag gekregen in 2018 en 2019. Het beeld vanuit de markt is echter zeer divers qua 
financiering, invullingswensen en locatiewensen. In dit complexe traject is gebleken dat een zorgvuldig 
en transparant proces noodzakelijk is om de gewenste voorziening voor de stad te realiseren. 
De gemeente heeft verschillende locaties in onderzoek en onderzocht, ten einde hierover een keuze te 
kunnen voorleggen aan de raad. De coronacrisis heeft het college doen besluiten de aanpak voor de 
marktstrategie voor de toekomstige voorziening uit te stellen tot dit najaar. Vanwege het belang van 
evenementen voor Zwolle en de daarbij horende werkgelegenheid wil het college graag een locatie 
voor een eventvoorziening faciliteren zodat grote evenementen, zoals die nu in de IJsselhallen worden 
georganiseerd, niet uit Zwolle verdwijnen. Veel grote beurzen, zoals o.a. Carp, zijn aan het netwerk 
van Libéma gelieerd. Inmiddels heeft Libéma ons laten weten dat enkele beurzen volgend jaar naar de 
Brabanthallen gaan, afhankelijk van de corona situatie. Dit is het goed recht van de onderneming. Als 
huurder komt Libéma haar verplichting van de overeenkomst met de gemeente na. Deze situatie van 
een versnelde afbouw is deels een gevolg van de coronacrisis. In een bestuurlijk gesprek op 16 juni 
heeft Libema een plan voor een tijdelijke invulling gepresenteerd met inachtneming van RIVM 
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richtlijnen. Dit plan wordt op dit moment ambtelijk getoetst en wij zullen de raad hierover zo spoedig 
mogelijk nader informeren.

3. Welke gevolgen heeft het verdwijnen van de IJsselhallen en het stoppen van de exploitatie 
door Libéma voor de vrije tijdseconomie van Zwolle (bezoekersaantallen, omzet voor 
ondernemers in de recreatieve sector en horeca, stageplekken, etc)? 

Antwoord:
De economische impact van de IJsselhallen wordt geschat op een totale jaarlijkse bestedingsimpuls 
van € 24 tot € 44 miljoen (inclusief uitgaven/bestedingen mbt organisatie van evenementen), waarvan 
€ 18 tot € 33 miljoen aan bestedingen buiten de accommodatie wordt gegenereerd (bestedingen in 
horeca en detailhandel, vervoer, logies/overnachtingen en recreatie-en cultuurbezoek). In de  
afgelopen 25 jaar hebben de IJsselhallen per jaar gemiddeld 450.000 zakelijke bezoekers en 
consumenten naar de stad gebracht en vinden er momenteel per jaar circa 140 events plaats 
waaronder Biobeurs, Jumping Zwolle en VvE Congres. De economische spin off  van grote aantallen 
bezoekers op de stad Zwolle en regio is groot.

4. Begin 2020 (dus voor de crisis) zou er een voorstel voor een nieuwe locatie te komen, daarbij 
is al jaren bekend dat er woningbouw komt bij de Veemarkt, wat is de reden van het uit 
planning lopen? 

Antwoord:
De besluitvorming over toekomstige invulling met woningbouw op de ‘Veemarkt’ heeft in 2011 
plaatsgevonden, maar de noodzaak een plan van aanpak op te stellen om dit besluit te concretiseren 
is van recente datum en ingegeven door de urgentie voor de aantallen woningen die Zwolle de 
komende jaren moet realiseren (Ontwikkelstrategie Wonen, oktober 2019).
In 2013 is in de huurovereenkomst met Libema bepaald dat na afloop van deze huurovereenkomst per 
31 december 2023 de evenementenfunctie in de Kamperpoort zal zijn beëindigd en de locatie vrij is 
voor herontwikkeling door de gemeente. De gemeente is met een parallel proces voor een verkenning 
naar een toekomstige eventvoorziening gestart in 2017. Dit proces moet zorgvuldig worden doorlopen 
en transparant zijn naar alle partijen die voor een nieuwe eventvoorziening in de markt zijn. Aan de 
raad is de toezegging gedaan in het voorjaar van 2020 een voorstel voor een nieuwe eventvoorziening 
en -locatie aan te bieden. Door de coronacrisis is echter een onzekere periode ontstaan voor de 
evenementenbranche. Daarom heeft het college het raadsvoorstel voor een nieuwe eventvoorziening 
en -locatie getemporiseerd tot de tweede helft van 2020, wanneer er beter zicht is op het langjarig 
perspectief van de sector . 
De coronacrisis treft de eventsector zeer zwaar en op dit moment is niet te overzien hoe het 
perspectief naar de toekomst voor de sector zal zijn en wat dit mogelijk voor effecten geeft op het 
business-to-business en business-to-consumer programma, congressen, muziekevents en daarmee 
omvang van een accommodatie. Het doel van de aangepaste planning is een zo realistisch mogelijke 
marktstrategie te kunnen voeren. 
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Openbaarheid
Dit voorstel is openbaar.

Burgemeester en Wethouders van Zwolle,

Voorzitter, Peter Snijders

Secretaris, Ingrid Geveke


